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Plats och tid KS-salen, 2019-05-08 kl. 8:30-10:30 

 Beslutande  
 Katarina Jonsson (M), ordförande 

Ulrica Johansson (C) 
Ulla-Britt Hagström (L) 
Robert Ciabatti (S)  
Maria Hjärtqvist (S) 
 

 

Övriga deltagande Karin Grunselius, sekreterare  
Tomas Fellbrandt, kommundirektör  
Annelie Nyman, redovisningschef  
Torbjörn Bäck, ekonom 
Johan Rahmberg, sektorschef  
Emma Friberg, controller 
Johan Strömberg, avdelningschef AVA 
Caroline Hagström, sektorschef  
Rebecka Thilén, folkhälsostrateg  
Maria Palmqvist, samhällsplanerare 
Maria Bolin, kommunikativ samhällsplanerare 
 

 

Utses att justera Maria Hjärtqvist (S)   

Underskrifter  

Sekreterare   Paragrafer §98/19-
§107/19 

 Karin Grunselius    

Ordförande   

 Katarina Jonsson (M)  
Justerande    

 Maria Hjärtqvist (S)   

_______________________________________________________________________________________________________________________________ 

ANSLAG/BEVIS 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 

Instans Kommunstyrelsens arbetsutskott 
Sammanträdesdatu
m 

2019-05-08 
Justeringsdatum 2019-05-08   
Anslagsdatum 2019-05-09 Överklagningstid  

t o m 
2019-05-31 

Förvaringsplats 
för protokollet 
 
 

Skövde Stadshus 

 
Underskrift 

  

 Karin Grunselius  
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KSAU § 98/19  
Svar på remiss om översyn av kostnadsutjämningen för kommuner 
och landsting (SOU 2018:74) 
KS2019.0112 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-05-08 98/19 
 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att från Skövde kommun överlämna yttrande daterat 2019-
04-26 som svar på remiss av betänkandet Översyn av kostnadsutjämningen för 
kommuner och landsting (SOU 2018:74). 
 
 

Bakgrund 

Finansdepartementet har inbjudit Skövde kommun att lämna synpunkter på 

Kostnadsutjämningsutredningens betänkande (SOU 2018:74). Remissvar ska 

inkommit till Finansdepartementet senast den 17 maj 2019. 

 
Kostnadsutjämningsutredningen har haft i uppdrag att se över den del av 
utjämningssystemet som avser kommunernas och landstingens kostnader för 
obligatoriska verksamheter, den så kallade kostnadsutjämningen. 
Kostnadsutjämningssystemet består av ett antal delmodeller som tar hänsyn till 
strukturella, demografiska och opåverkbara skillnader mellan kommuner. Syftet med 
systemet är att utjämna för dessa kostnadsskillnader mellan Sveriges kommuner, utan 
att statliga medel tillförs.   
 
Idag är Skövde kommun bland de tio kommuner i Sverige som betalar mest till 
kostnadsutjämningssystemet, räknat i kronor per invånare. Med de förslag som 
presenteras i utredningen, kommer Skövde kommuns nettobidrag att öka med 104 
kronor per invånare. Detta motsvarar en ökning med ca 6 miljoner kronor per år i 
nettobidrag till kostnadsutjämningssystemet.  
 
De delmodeller i systemet som medför en avgiftshöjning för Skövde kommun omfattar 
främst Äldreomsorg, Vuxenutbildning och Gymnasium. Skövde kommun lämnar 
synpunkter på dessa förslag till delmodeller. Därutöver lämnar Skövde kommun 
generella synpunkter på utredningens förslag. Skövde kommun konstaterar att 
kostnadsutjämningssystemet inte, i tillräcklig omfattning, kompenserar för ökade 
investeringskostnader i tillväxtkommuner.  
 

Handlingar 

TU Svar på remiss om översyn av kostnadsutjämning för kommuner och 
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landsting (SOU 2018:74) 
Yttrande - svar på remiss, 2019-04-26 
Remissmissiv lite mer lika översyn av kostnadsutjämningen för kommuner 
och landsting (SOU 2018:74) 
 
 

Skickas till 

Maria Åström, investeringscontroller                                  
Maria Vaziri, ekonomichef  
Annelie Nyman, redovisningschef  
fi.remissvar@regeringskansliet.se 
 
 
 
 
  

mailto:fi.remissvar@regeringskansliet.se


Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-05-08 5(25) 
 

 

KSAU § 99/19  
Svar på remiss betänkandet Kameraövervakning i kollektivtrafiken - 
ett enklare förfarande (SOU 2019:8) 
KS2019.0166 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-05-08 99/19 
 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att från Skövde kommun överlämna yttrande enligt nedan 
som svar på remiss av betänkandet Kameraövervakning i kollektivtrafiken – ett 
enklare förfarande (SOU 2019:8). 
 
 
Bakgrund 
Justitiedepartementet har inbjudit Skövde kommun att lämna synpunkter på 
betänkandet Kameraövervakning i kollektivtrafiken – ett enklare förfarande (SOU 
2019:8). Remissvar ska inkommit till Justitiedepartementet senast den 7 juni 2019. 
 
Ärendet har beretts gemensamt av kommunjuristen och säkerhetschefen. 
 
Sammanfattning av utredningens förslag 
Utredningens uppdrag tar sikte på kamerabevakning av allmänna transportmedel och 
stationer. Sådan kamerabevakning är många gånger, enligt reglering i 
kamerabevakningslagen (2018:1200), tillståndspliktig. Kamerabevakning av 
tunnelbanevagnar och tunnelbanestationer omfattas dock av ett undantag från 
tillståndsplikten, det s.k. tunnelbaneundantaget. I utredningens uppdrag har ingått att 
analysera om det bör införas ett utökat undantag från tillståndsplikten för 
kamerabevakning av allmänna transportmedel och stationer. I uppdraget har även 
ingått att lämna de författningsförslag som bedöms lämpliga. 
 
Sammanfattningsvis föreslår utredningen att: 
•Tillståndsplikten tas bort för bevakning i fordon som används i kollektivtrafik och för 
knutpunkter i kollektivtrafiken, som stationer och terminaler.  
•Tillståndsplikten tas även bort för bevakning av flygplatser. 
•Undantag från tillståndsplikten ska gälla om bevakningen sker i brottsbekämpande 
syfte, i syfte att förhindra olyckor eller i ordningshållande syfte. 
•Utredningen konstaterar att det, genom den nya europeiska dataskyddsregleringen, 
finns ett långtgående integritetsskydd oberoende av en tillståndsplikt. Någon 
kompletterande integritetsskyddande reglering föreslås därför inte. 
 
Det finns två sidor av enskildas grundläggande rättigheter; dels enskildas rätt att bli 
fredade från kränkningar från statens sida, dels statens plikt att tillförsäkra enskilda 
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ett skydd mot kränkningar från andra enskilda. Staten är skyldig att upprätta ett 
ramverk som tillgodoser dessa delvis konkurrerande intressen. 
 
Förslagen innebär att kamerabevakning kommer att kunna användas på ett mer 
flexibelt sätt i kollektivtrafiken och på flygplatsområden än i dag. Förslagen kommer 
sannolikt leda till ökad bevakning i kollektivtrafiken och av flygplatsområden. 
 
Förslagen förväntas få positiva effekter för det trygghetsskapande arbetet i 
kollektivtrafiken. I förlängningen medför förslagen dessutom positiva effekter i 
brottsbekämpningen och för rättssäkerheten. Vidare gynnar förslagen samarbetet 
mellan brottsbekämpande myndigheter och aktörer på kollektivtrafikområdet 
respektive flygplatshavare. Att bevakning i kollektivtrafiken och på flygplatser inte 
kommer att omfattas av tillståndsplikt kan medföra vissa risker för enskildas 
personliga integritet. Dessa risker minskas dock genom det skydd som 
dataskyddsförordningen ger.  
 
I den utsträckning utredningens förslag medför färre brott och ökad trygghet innebär 
de dessutom ett förstärkt skydd för enskildas personliga integritet. Som framgått kan 
utredningens förslag bidra till en tryggare kollektivtrafikmiljö. Förslagen kan på så sätt 
bidra till att fler åker kollektivt, vilket ligger i linje med samhällets mål att 
kollektivtrafikens omfattning ska öka markant. Ett ökat kollektivt resande ger 
dessutom förutsättningar att nå samhällets målsättningar vad gäller t.ex. 
kollektivtrafikens nåbarhet, minskad trängsel i städer och att begränsa 
klimatpåverkan. 
 
Skövde kommuns yttrande 
 
Skövde tillstyrker utredningens förslag. 
 
En förändring för kommunens räkning av delvis borttagen tillståndsplikt är att 
kommunen därmed inte får möjlighet att yttra sig innan vissa beslut om att bevilja 
kamerabevakning. Det är ingen förändring av betydelse för kommunen och ger i sig 
ingen anledning att motsätta sig utredningens förslag. Inte heller i övrigt finns någon 
regelteknisk anledning att invända mot utredningens förslag. 
 
Kommunens överväganden görs mot bakgrund av en vilja till brottsprevention samt 
medborgarnas upplevelse av ett råare samhällsklimat.  
 
Som exempel har det under det närmaste året inträffat ett uppmärksammat våldsdåd 
på Skövde station (oktober 2018). Genom kameraövervakning på stationen kunde 
gärningsmannen identifieras och bevisläget var gott. Hade misshandeln t ex skett på 
bussen, som inte var kameraövervakad, hade bevisläget varit sämre. Mot bakgrund att 
resecenter frekvent är övervakade kan det synas tveksamt att själva transportmedlet 
dvs bussarna inte är övervakade i samma utsträckning. 
 
Att ta bort tillståndsplikten för ett antal miljöer där kameraövervakning typiskt sett 
beviljas efter ansökan enligt nuvarande regler, är ett naturligt steg och utgör en följd av 
allmänhetens upplevelse. Kommunen har till uppgift att arbeta brottsförebyggande. 
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De platser där kamerabevakning föreslås kunna ske utan tillståndsprövning är 
arbetsplatser för ensamarbetare samt är platser där många människor förflyttar sig. 
Det är viktigt för kommunen att upprätta och bibehålla en upplevelse av trygghet på 
allmänna platser. 
 

Handlingar 

TU Svar på remiss betänkandet Kameraövervakning i kollektivtrafiken - ett 
enklare förfarande (SOU 2019:8) 
Remiss Remittering av slutbetänkandet Kamerabevakning i kollektivtrafiken 
- ett enklare förfarande (SOU 2019:8) 
 
 

Skickas till 

Justitiedepartementet                                 
ju.remissvar@regeringskansliet.se 
 
 
 
 
 
  

mailto:ju.remissvar@regeringskansliet.se
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KSAU § 100/19  
Slutredovisning investeringsprojekt 2018, servicenämnden 
KS2019.0194 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-05-08 100/19 
 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen godkänner upprättad slutredovisning från servicenämnden för 
investeringsprojekt 2018. 
 
 
Bakgrund 
 
Slutredovisning av genomförda objektinvesteringar 
Servicenämnden har ansvar för förverkligande av investeringsprojekt som 
kommunfullmäktige ytterst beslutar om. Nämnden ska enligt dess reglemente 
slutredovisa projekt överstigande 10 mnkr till kommunstyrelsen. 
Investeringsprojekten som slutredovisas enligt bilaga är färdigställda under 2017 till 
och med första kvartalet 2018. 
 
Förvaltningens bedömning 
Ärendet har beretts på avdelningen ekonomi och verksamhetsstyrning. Ekonomichefen 
ställer sig bakom redovisningen från servicenämnden. 
 
 

Handlingar 

TU Slutredovisning investeringsprojekt 2018, servicenämnden 
SEN § 15/19 Slutredovisning investeringsprojekt 2018 
Slutredovisning av investeringsprojekt SSE 2018 
Bilaga slutredovisning investeringsprojekt 2018 
 

Skickas till 

Servicenämnden                                 
Maria Vaziri, ekonomichef  
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KSAU § 101/19  
Årsredovisning 2018 Räddningstjänsten Östra Skaraborg 
KS2019.0227 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-05-08 101/19 
 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna årsredovisning 
2018 för Räddningstjänsten Östra Skaraborg, samt ge direktionen och dess enskilda 
ledamöter ansvarsfrihet för 2018. 
 

Bakgrund 

Räddningstjänsten Östra Skaraborg har lämnat in årsredovisning för 2018. 

Revisorerna har tillstyrkt ansvarsfrihet för direktionen och dess enskilda ledamöter. 
 

Handlingar 

TU Årsredovisning 2018 Räddningstjänsten Östra Skaraborg 
Årsredovisning 2018 Räddningstjänsten Östra Skaraborg 
Utdrag ur direktionens protokoll 2019-02-28 - Årsbokslut 
Utdrag ur direktionens protokoll 2018-03-28 - revision av årsbokslut 2018 
Granskningsrapport för år 2018 Räddningstjänsten Östra Skaraborg 
Revisionsberättelse för år 2018 Räddningstjänsten Östra Skaraborg  

 

Skickas till 

Räddningstjänsten Östra Skaraborg 
Ekonomichef 
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KSAU § 102/19  
Ränte- och amorteringsfria lån VA-anslutning Horns 
Bygdegårdsförening 
KS2019.0221 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-05-08 102/19 
 
 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att Horns bygdegårdsförening beviljas 
Ränte-och amorteringsfritt lån VA med maximalt 200 000 kr, och maximalt 80% av 
kostnaderna för ny vatten- och avloppsanläggning efter att MÖS har dömt ut 
bygdegårdens avlopp och vattenfilter. 
 
Medel tas från budget för kommunstyrelsens utvecklingsmedel. 
 
 
Bakgrund 
Kommunfullmäktige beslutade den 25 september 2017 att ge kommunstyrelsen 
möjlighet att lämna kommunalt stöd till ideella föreningar och idrottsföreningar på 
landsbygden som blir tvungen att uppgradera deras VA-anläggningar eller förväntas 
att ansluta sig till det kommunala VA-nätet (KS2017.02028). Kommunfullmäktige 
beslutade vidare att stödet beviljas som ränte- och amorteringsfria lån (ROA lån) till ett 
maximum av 80% av kostnaderna. Egen nedlagd tid får inräknas i de 20% som 
föreningen ska finansiera själva. Egen nedlagd tid värderas till 200 kr per arbetstimme 
enligt nu gällande regelverk hos Riksidrottsförbundet. Enligt kommunfullmäktiges 
beslut får ROA-lånet uppgå till maximalt 200 000 kr per förening. Om en förening 
redan har erhållit andra bidragsformer för sin VA investering minskas ROA-lånet med 
samma summa. Slutligen beslutade kommunfullmäktige att kommunstyrelsen 
arbetsutskott får delegation att bevilja detta stöd från budgeten för kommunstyrelsens 
utvecklingsmedel. 
 
 

Handlingar 

TU Ränte- och amorteringsfria lån VA-anslutning Horns Bygdegårdsförening 
Ansökan Ränte- och amorteringsfria lån 2017, Horns Bygdegårdsförening 
 
 

Skickas till 

Camilla Hammarström                                 
Catharina Andreasson, sektorsekonom SSV  
Liselott Möll, verksamhetscontroller  
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KSAU § 103/19  
Ränte- och amorteringsfritt lån VA Sventorps Nya 
Bygdegårdsförening 
KS2019.0222 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-05-08 103/19 
 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att Sventorps Nya Bygdegårdsförening 
beviljas Ränte-och amorteringsfritt lån VA med maximalt 200 000 kr, och maximalt 
80% av kostnaderna för ny vatten- och avloppsanläggning efter att MÖS har dömt ut 
bygdegårdens avlopp och vattenfilter. 
 
Medel tas från budget för kommunstyrelsens utvecklingsmedel. 
 
 

Bakgrund 

Kommunfullmäktige beslutade den 25 september 2017 att ge kommunstyrelsen 

möjlighet att lämna kommunalt stöd till ideella föreningar och idrottsföreningar på 

landsbygden som blir tvungen att uppgradera deras VA-anläggningar eller förväntas 

att ansluta sig till det kommunala VA-nätet (KS2017.02028). Kommunfullmäktige 

beslutade vidare att stödet beviljas som ränte- och amorteringsfria lån (ROA lån) till ett 

maximum av 80% av kostnaderna. Egen nedlagd tid får inräknas i de 20% som 

föreningen ska finansiera själva. Egen nedlagd tid värderas till 200 kr per arbetstimme 

enligt nu gällande regelverk hos Riksidrottsförbundet. Enligt kommunfullmäktiges 

beslut får ROA-lånet uppgå till maximalt 200 000 kr per förening. Om en förening 

redan har erhållit andra bidragsformer för sin VA investering minskas ROA-lånet med 

samma summa. Slutligen beslutade kommunfullmäktige att kommunstyrelsen 

arbetsutskott får delegation att bevilja detta stöd från budgeten för kommunstyrelsens 

utvecklingsmedel. 

 

Handlingar 

TU Ränte- och amorteringsfritt lån VA  Sventorps Nya Bygdegårdsförening 
Ansökan Ränte- och amorteringsfritt lån VA Sventorps Nya Bygdegårdsförening 
 
 

Skickas till 

Camilla Hammarström                                 
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Catharina Andreasson, sektorsekonom SSV  
Liselott Möll, verksamhetscontroller  
 
 
 
 
  



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-05-08 14(25) 
 

 

KSAU § 104/19  
Ränte- och amorteringsfritt lån VA Götlunda Vads 
bygdegårdsförening 
KS2019.0223 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-05-08 104/19 
 
 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att Götlunda Vads Bygdegårdsförening 
beviljas Ränte-och amorteringsfritt lån VA med maximalt 200 000 kr, och maximalt 
80% av kostnaderna för ny vatten- och avloppsanläggning efter att MÖS har dömt ut 
bygdegårdens avlopp och vattenfilter. 
 
Medel tas från budget för kommunstyrelsens utvecklingsmedel. 
 
 
 
Bakgrund 
Kommunfullmäktige beslutade den 25 september 2017 att ge kommunstyrelsen 
möjlighet att lämna kommunalt stöd till ideella föreningar och idrottsföreningar på 
landsbygden som blir tvungen att uppgradera deras VA-anläggningar eller förväntas 
att ansluta sig till det kommunala VA-nätet (KS2017.02028). Kommunfullmäktige 
beslutade vidare att stödet beviljas som ränte- och amorteringsfria lån (ROA lån) till ett 
maximum av 80% av kostnaderna. Egen nedlagd tid får inräknas i de 20% som 
föreningen ska finansiera själva. Egen nedlagd tid värderas till 200 kr per arbetstimme 
enligt nu gällande regelverk hos Riksidrottsförbundet. Enligt kommunfullmäktiges 
beslut får ROA-lånet uppgå till maximalt 200 000 kr per förening. Om en förening 
redan har erhållit andra bidragsformer för sin VA investering minskas ROA-lånet med 
samma summa. Slutligen beslutade kommunfullmäktige att kommunstyrelsen 
arbetsutskott får delegation att bevilja detta stöd från budgeten för kommunstyrelsens 
utvecklingsmedel. 
 

Handlingar 

TU Ränte- och amorteringsfritt lån VA Götlunda Vads bygdegårdsförening 
Ansökan Ränte- och amorteringsfritt lån VA Götlunda Vads bygdegårdsförening 
 
 

Skickas till 

Camilla Hammarström                                 
Catharina Andreasson, sektorsekonom SSV  
Liselott Möll, verksamhetscontroller 
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KSAU § 105/19  
Svar på remiss från Skolinspektionen om ansökan om godkännande 
som huvudman för en nyetablering av fristående gymnasieskola, NTI 
Gymnasiet Skövde 
KS2019.0121 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-05-08 105/19 
 
 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att tillstyrka ansökan från Nordens 
Teknikerinstitut AB om godkännande som huvudman för NTI Gymnasiet Skövde från 
och med läsåret 2020/2021. 
 

Bakgrund 

Skolinspektionen har skickat remiss gällande ansökan från Nordens Teknikerinstitut 

AB om godkännande som huvudman för NTI Gymnasiet Skövde från och med läsåret 

2020/2021. Kommunen ska yttra sig senast den 13 maj (anstånd från 10 maj).  

Remissen har skickats till barn- och utbildningsnämnden för inhämtande av 

synpunkter. 

 
Barn och utbildningsnämnden har föreslagit kommunstyrelsen att tillstyrka 
ansökan från Nordens Teknikerinstitut AB om godkännande som huvudman 
för NTI Gymnasiet Skövde från och med läsåret 2020/2021. 
 

Utifrån att ansökan avser ett ägarbyte och att programmen som ansökan avser 
redan nu finns på NTI Gymnasiet Skövde gör barn- och utbildningsnämnden 
bedömningen att de ekonomiska, organisatoriska och pedagogiska 
konsekvenserna för den kommunala gymnasieskolan i Skövde är hanterbara.  

 
 

 

 

Handlingar 

TU Svar på remiss från Skolinspektionen om ansökan om godkännande som 
huvudman för en nyetablering av fristående gymnasieskola, NTI Gymnasiet 
Skövde 
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Ansökan om godkännande som huvudman för en nyetablering av en 
fristående gymnasieskola, Nordens Teknikerinstitut AB (NTI gymnasiet  
Skövde) 
Remiss om ansökan om godkännande som huvudman för en nyetablering av 
en fristående gymnasieskola, Nordens Teknikerinstitut AB (NTI gymnasiet 
Skövde) 
BUN § 73/19 Skövde kommuns remissyttrande avseende ansökan från 
Nordens Teknikerinstitut AB om godkännande som huvudman för en 
nyetablering av en fristående gymnasieskola vid NTI Gymnasiet Skövde 
Befolkningsprognos samt sammanställning Skövde kommun 
Skövde kommuns remissyttrande avseende ansökan från Nordens 
Teknikerinstitut AB 
 
 

Skickas till 

Skolinspektionen, tillstand@skolinspektionen.se, ange dnr 5.1-SI 2019:916 
Barn- och utbildningsnämnden 
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KSAU § 106/19  
Svar på remiss från Skolinspektionen om ansökan om godkännande 
som huvudman för en nyetablering av en fristående gymnasieskola, 
Drottning Blankas Gymnasieskola AB 
KS2019.0143 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-05-08 106/19 
 
 
 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att Skövde kommun, som inte har något att 
erinra avseende ansökan, lämnar yttrande enligt nedan över ansökan om godkännande 
som huvudman dels för de fem befintliga programmen med sökta inriktningar 
(inriktningarna Barn- och fritidsprogrammet, Hotell- och turismprogrammet, 
Hantverksprogrammet, Samhällsvetenskapsprogrammet samt Vård- och 
omsorgsprogrammet), dels för en utökning av verksamheten (Handels och 
administrationsprogrammet, inriktning handel och service) vid Drottning Blankas 
gymnasieskola AB från och med läsåret 2020/2021 (se under rubriken ”Yttrande” 
nedan). 
 

 

Yrkanden 

Maria Hjärtqvist (S) yrkar att kommunstyrelsens arbetsutskott ska besluta i enlighet 
med barn- och utbildningsnämndens förslag till yttrande. 
 
Ulla-Britt Hagström (L) yrkar att kommunstyrelsens arbetsutskott ska besluta i 
enlighet med beredningens förslag till beslut. 
 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer beredningens förslag till beslut mot Maria Hjärtqvists (S) yrkande 
(barn- och utbildningsnämndens förslag) mot varandra och finner att 
kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar enligt beredningens förslag. 

 

Bakgrund 

Skolinspektionen har skickat remiss gällande ansökan från Drottning Blankas 

gymnasieskola AB om godkännande som huvudman för en nyetablering av en 

fristående gymnasieskola i Skövde kommun. Kommunen ska yttra sig senast den 13 

maj (anstånd från 10 maj).  
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Remissen har skickats till barn- och utbildningsnämnden för inhämtande av 
synpunkter.  
 

Barn- och utbildningsnämnden har föreslagit kommunstyrelsen att tillstyrka ansökan 
från Drottning Blankas gymnasieskola AB om godkännande som huvudman för de fem 
befintliga programmen med sökta inriktningar (Barn- och fritidsprogrammet, Hotell- 
och turismprogrammet, Hantverksprogrammet, Samhällsvetenskapsprogrammet samt 
Vård- och omsorgsprogrammet) på Drottning Blankas gymnasieskola Skövde från och 
med läsåret 2020/2021. 
 
Barn och utbildningsnämnden har föreslagit kommunstyrelsen att avstyrka ansökan 
från Drottning Blankas gymnasieskola AB om godkännande som huvudman för en 
utökning av verksamheten med Handels och administrationsprogrammet, inriktning 
handel och service, på Drottning Blankas gymnasieskola Skövde från och med läsåret 
2020/2021. 
 
Drottning Blankas gymnasieskola AB avser att driva vidare huvudmannen 
Plusgymnasiet AB:s skola, Plusgymnasiet i Skövde (ägarbyte). Drottning Blankas 
gymnasieskola AB planerar att fortsätta med de fem program som nu finns på 
gymnasieskolan, dock med ett förändrat antal elevplatser, samt att komplettera med 
ett program från och med läsåret 2020/2021, Handels- och 
administrationsprogrammet.  
 

För de fem befintliga programmen gör barn och utbildningsnämnden bedömningen att 
de ekonomiska, organisatoriska och pedagogiska konsekvenserna för den kommunala 
gymnasieskolan i Skövde är hanterbara. Avseende ansökan om en utökning av 
verksamheten med Handels- och administrationsprogrammet, med inriktningen 
handel och service, gör barn och utbildningsnämnden bedömningen att de 
ekonomiska, organisatoriska och pedagogiska konsekvenserna för den kommunala 
gymnasieskolan i Skövde är kännbara. 
 
KSAU-beredningens beredning av ärendet 
Remissen från skolinspektionen gällande ansökan om godkännande som huvudman för 
en utökning av befintlig fristående gymnasieskola har vidare beretts av KSAU-
beredningen.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att lämna yttrande enligt nedan. 
 
 
 
 
Yttrande 
KSAU-beredning delar barn- och utbildningsnämndens bedömning vad gäller ansökan i 
den del som avser de fem befintliga programmen. De ekonomiska, organisatoriska och 
pedagogiska konsekvenserna för den kommunala gymnasieskolan i Skövde bedöms 
hanterbara. 
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Vad därefter gäller ansökan om en utökning av verksamheten med Handels- och 
administrationsprogrammet, med inriktningen handel och service, har 
kommunstyrelsen den 4 juni 2018, KS § 141/18, beslutat om att anta yttrande till 
Skolinspektionen avseende samma utbildning men med annan huvudman som 
sökande.   
 
Som framgick av yttrandet då kommer elevunderlaget till gymnasieskolorna inom 
Skövde kommun enligt prognoserna sannolikt att öka även under de kommande åren. 
Det kommer således att finnas ett fortsatt stort behov av tillgång till gymnasieplatser 
inom Skövde kommun. 
 
Utgångspunkten för den styrande ledningen i Skövde kommun är att de fristående 
gymnasieskolorna bidrar till en positiv utveckling för Skövdes skolutveckling.  
 
I yttrandet framhölls att det särskilt ska beaktas att det program som är aktuellt för 
utökning av befintlig fristående gymnasieskola skiljer sig från kommunens eget 
Handelsprogram. Nu aktuellt program har en tydlig inriktning mot E-handel, vilket 
saknas för befintliga program. En tydlig trend i samhället är att E-handeln ökar kraftigt, 
vilket i sin tur torde innebära en ökad efterfrågan även inom utbildningsväsendet. 
 
Av ovanstående skäl gjordes bedömningen att en etablering av den sökta utbildningen 
(Handels och administrationsprogrammet) inte skulle medföra påtagliga negativa 
följder för den del av skolväsendet som anordnas av den kommunala verksamheten. 
KSAU-beredningen gör idag ingen annan bedömning. KSAU-beredningen föreslår mot 
denna bakgrund att kommunstyrelsens arbetsutskott ska besluta att Skövde kommun 
inte har något att erinra avseende Drottning Blankas Gymnasieskola AB:s ansökan i sin 
helhet. 
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Handlingar 

TU Svar på remiss från Skolinspektionen om ansökan om godkännande som 
huvudman för en nyetablering av en fristående gymnasieskola, Drottning Blankas 
Gymnasieskola AB 
Remiss, Drottning Blankas ansökan om godkännande som huvudman för en 
nyetablering av en fristående gymnasieskola i Skövde kommun 
Ansökan om godkännande som huvudman för en nyetablering av en fristående 
gymnasieskola, Drottning Blankas Gymnasieskola AB 
BUN § 72/19 Skövde kommuns remissyttrande avseende ansökan från Drottning 
Blankas gymnasieskola AB om godkännande som huvudman för en nyetablering av en 
fristående gymnasieskola i Skövde kommun 
Befolkningsprognos samt sammanställning Skövde kommun 
Skövde kommuns remissyttrande avseende ansökan från Drottning Blankas 
gymnasieskola 
 
 

Skickas till 

Skolinspektionen, tillstand@skolinspektionen.se, ange dnr SI 2019:970 
Barn- och utbildningsnämnden 
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KSAU § 107/19 Förlängning av arrendetiden för motorstadion vid 
Skövde flygplats  
KS2019.0246 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-05-08 107/19 
 
 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar godkänna nytt avtal med Skövde 
Motorklubb för motorbana vid Skövde flygplats på fastigheten Locketorps-Törsatorp 
1:14. 
 
 
 
Bakgrund 
 
Sammanfattning 
Skövde Motorklubb har ett arrendeavtal som sträcker sig fram till 2024. Avtalet måste 
förlängas så att det gäller i tio år för att möjliggöra bidrag från Riksidrottsförbundet. 
Därför föreslås att ett nytt avtal tecknas för perioden 1 maj 2019 till den 30 april 2029. 
 
Skövde Motorklubb har ett gällande avtal om anläggningsarrende som sträcker sig 
fram till den 10 juni 2024 (KF § 47/2003, 2003-04-28). Föreningen har ansökt om 
bidrag från Riksidrottsförbundet för att renovera ytbeläggningen på kartbanan samt 
bygga bort en olycksdrabbad kurva på den samma. Ett villkor för att erhålla det sökta 
bidraget är att föreningen kan uppvisa ett tioårigt markavtal. 
 
Föreningen, som inkom med sin förfrågan den 24 april 2019, har fått en förmånlig 
offert från NCC som gäller under förutsättning att arbetena inleds måndagen den 13 
maj 2019. Entreprenaden måste senareläggas annars och då stiger priset med 
uppskattningsvis 50 procent. 
 
Ett nytt avtal om anläggningsarrende har tagits fram för Locketorps-Törsatorp 1:14. 
Arrendeområdet omfattar cirka 240 000 kvadratmeter i ett område som ligger mellan 
flygplatsen och väg 200 (Törebodavägen). Det nya avtalet, som gäller fram till den 30 
april 2029, är tioårigt till skillnad från det gamla som var tjugoårigt. 
Förlängningsperioderna är fem år liksom tidigare. Avgiften uppgick tidigare till endast 
1 000 kr vilket har höjts till 2 400 kr. Detta motsvarar 1 öre per kvadratmeter vilket 
inte kan anses motsvara en marknadsmässig ersättning. En marknadsmässig 
ersättning borde ligga över 1 krona per kvadratmeter. 
 
 
Motivering 
En upplåtelse till en ideell förening till ett pris under det faktiska marknadsvärdet är 
tillåtet. Det finns heller ingen utvecklad modell för hur föreningarnas avgifter skall 
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hanteras. I det här fallet har framförallt den korta tiden för hantering av ärendet 
inneburit att enbart en smärre prisjustering varit möjligt att hantera i en förhandling 
mellan parterna. 
 
 
Handlingar 
TU Förlängning av arrendetiden för motorstadion vid Skövde flygplats 
Avtal anläggningsarrende LockestorpsTorsatorp 1:14 
Tjänsteskrivelse KSAUKSKF 
Bilaga1 Karta anläggningsarrende 
 
 
 
Skickas till 
Skövde Motorklubb 
Michael.Thorsell@acfloby.com 
Sektor samhällsbyggnad 
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Information 
 
 
Tomas Fellbrandt:  

 Skövde kan bli årets superkommun (kategori småstad) i konkurrens med 
Varberg och Kalmar. Galan, då priset delas ut, äger rum i Stockholm den 15 maj. 
Katarina Jonsson (M), Tomas Fellbrandt och Caroline Hagström deltar från 
Skövde kommuns sida.  

 
 
Robert Ciabatti (S)  

 Deltog, tillsammans med Katarina Jonsson (M), Ulrica Johansson (C), Ulla-Britt 
Hagström (L), Johan Ask (S) och Maria Hjärtqvist (S), på bolagsdagen den 6 maj. 
En del av syftet med bolagsdagen är att kommunstyrelsen ges möjlighet att 
utöva sin uppsiktsplikt över de kommunala bolagen. 
 

    
Maria Hjärtqvist (S)  

 Kommer att delta, tillsammans med övriga ledamöter i KSAG, på 
arbetsgivarforum den 16-17 maj. 
 

 
Ulla-Britt Hagström (L)  

 När det gäller överförmyndarverksamheten innebär ny lagstiftning att 
handlingar och ekonomiska rapporter ska vara inlämnade inom tre månader. 
Detta kan antas öka antalet beslut om vite i de fall ställföreträdaren inte fullgör 
denna skyldighet. 
 

 
Ulrica Johansson (C)  

 Deltog, tillsammans med Katarina Jonsson (M), Johan Ask (S), Dag Fredriksson 
(V), Christer Winbäck (L) och Tomas Fellbrandt, på företagsbesök den 24 april 
(Offecct i Tibro).     

 Deltog, tillsammans med Katarina Jonsson (M), Johan Ask (S), Tomas Fellbrandt, 
Johan Rahmberg och Ramona Nilsson, på dialogmöte med regementschefen 
Bengt Alexandersson den 24 april. På mötet diskuterades bland annat 
utformningen av fortsatta dialoger mellan kommunen och försvarsmakten. 
Vidare fördes dialog om utformningen av och formerna för försvarsmaktsråden 
framöver.  

 Deltog på Sven Westerbergs begravning den 26 april. För att hedra Sven 
Westerberg har Skövde kommun överlämnat en blomma, både på begravningen 
och till Sven Westerbergs fru. 
 

 Kommer att representera Skövde kommun vid besök i Zhangjiakou i Kina den 
16-23 maj, tillsammans med näringslivschefen Ramona Nilsson och Bengt 



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-05-08 25(25) 
 

 

Fransson. Bland annat kommer besök äga rum på volvofabriken, teknikcollege 
och på ett universitet.  

 
 
Katarina Jonsson (M)  
 Kommer att hälsa deltagare välkomna på ett kinaseminarium som äger rum den 

14 maj. På seminariet ska diskuteras bl.a. vad det finns för intresse från 
företagen i Skövde att utveckla sina affärer mot Kina.  

 Har deltagit, tillsammans med Johan Ask (S), Tomas Fellbrandt och Maria Vaziri, 
på pilotprogrammet Ekonomisk analys av kommunal verksamhet på 
Handelshögskolan i Stockholm. Kommuninvest har stått som arrangör. Andra 
deltagande kommuner har varit Kristianstad, Skellefteå, Luleå och Karlstad. 
Innehållet för pilotprogrammet har varit otroligt bra och hållit en mycket hög 
nivå.  

 Delade ut pris på välgörenhetsloppet Spring för livet, den 1 maj. Intäkterna från 
loppet gick till Diabetesfonden och Cancerfonden.  

 Deltog vid invigningen av den nya Audihallen på bilfirman Tovek Bil den  
25 april.  

 På initiativ av Nobina har möte genomförts gällande raka linan. På mötet deltog 
utöver Nobina och Skövde kommun även Västtrafik och Trafikverket. Skövde 
kommun representerades av kommunalråden och tjänstemän.   
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